
Sammanfattande åtgärdsförslag från Ängs- & hagmarksseminariet i Bräcke 9-10 
april 2016

- Bättre kontakt mellan lantbrukare, myndigheter och ideella naturvårdare behövs! 
Regionala ängsgrupper ska bildas, en i Västernorrlands och en i Jämtlands län.

Grupparbete om bildande av ängs- och betesgrupper. Foto: Ingvar Alkemar

- Vad händer med mulbetesrätten - avgörande för fäbodbrukets framtid! Gemensam 
utvärdering av detta och fäbodseminariet i Orsa - vilka frågor ska vi driva vidare 
tillsammans?

- Dags att vi även börjar värdera nyttan av magra lägdor utan den högsta artrikedomen 
bland kärlväxter, men med stor betydelse för hotade insekter som hittar sina värdväxter 
där. Länsstyrelsen undersöker om möjligheter finns att sänka ribban för vad som 
betecknas som särskilda värden. Men finns tillräckliga morötter för bonden att ingå nytt 
miljöstöd, eller måste vi lita till ökad information till lantbrukare/markägare?

- Identifiera marker som inte har den högsta artrikedomen bland kärlväxter, men bland 
ängssvampar. Möjligheter till prioriterad satsning liknande Dalarna?

Svampfärger. Foto: Håkan Sundin



- Vi behöver sammanställa status och prioritetslista för kvarvarande äng- och betesmarker 
- jmfr LST Dalarnas arbete. Tips om hur man kan rekrytera folk för utbildning i 
ängsskötsel.

- Ordentlig satsning på brunkullan behövs och tydlig ansvarsfördelning. Svenska 
Botaniska Föreningen och Floraväktarna Jämtland gör utkast till skrivelse från 
föreningarna till Region Jämtland om brunkullans symbolvärde, ett tydligare 
ansvarstagande för rätt skötsel på kvarvarande lokaler. Debattartikel från 
Naturskyddsföreningen Riks kopplas till presentationen av skrivelsen. 

   
Brunkulla. Foto: Ninni Nordlund! ! ! ! ! ”Betesentreprenörer”. Foto: Maria Danvind

- Den stående frågan - när ska efterbete sättas in? Lokal anpassning behövs! Mycket 
återstår. Var inte rädd att experimentera, men följ upp!

Sammanfattat av Maria Danvind


